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Sammanträdesdatum 2015-04-17 
 
Plats och tid Kvillgården, fredagen den 17 april 2015 kl 09.00-12.00 
 

Närvarande Marcus Schön, ordförande 
 Hans Birgersgård 
 Bror Josefsson 
 Solweig Ekh 
 Ingrid Axelsson 
 Birgitta Karlsson 
 Rose-Marie Lindh 
 Inger Gustavsson 
    
 
Övriga deltagande Ingela Fungbrant, PVO-chef Hälsocentralen, § 487 
 Lena Wilander-Hamnert, distrikts- och demenssköterska, § 487 
 Teresa Toli´c-Trossmo, socialchef, § 488 
 Asta Andersson, sekreterare 
  
Utses att justera Bror Josefsson 
 
 
Justeringens plats och tid    
 
 

Underskrifter Sekreterare  ...............................................................................  Paragrafer  487 - 497 
  Asta Andersson 
 
 
 Ordförande  ...............................................................................  
  Marcus Schön 
 
 
 Justerande  ............................................................................... ………………………………………….. 
  Bror Josefsson 
 
 

 
ANSLAG/BEVIS 

 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

 
 

Nämnd / styrelse Kommunala Pensionärsrådet 
 
 
Sammanträdesdatum 2015-04-17 
 
Datum för  Datum för 

anslags uppsättande - anslags nedtagande - 
 
Förvaringsplats 

för protokollet Kommunhuset  
 
 
Underskrift  ...............................................................................  
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§ 487  
 
Information av PVO-chef och demens sjuksköterska 

 
PVO-chef och sjuksköterska informerar om att de ser ljust på framtiden, det är en 
bra och lugn miljö för närvarande. Gällande läkarsituationen är en ordinarie 
tillsvidareanställd, dr Backman, en vikarierande som är anställd till och med juni 
månad och som eventuellt blir kvar även därefter. Därtill finns en hyrläkare 
anställd varje vecka. Mellan måndag till torsdag arbetar 3 sjukgymnaster och en 
arbetsterapeut, som delas med Mönsterås kommun. Det blir bra kontinuitet, enligt 
PVO-chefen.  
 
De vet inget om eventuell familjecentral eller placering av apotek. Ambulans och 
Hälsocentralen är utanför om/nybyggnationen vid Mogården. Hälsocentralens 
personal känner sig lite vid sidan av när det gäller ny/ombyggnationen. Deras 
lokaler är bland annat lyhörda och de hanterar många sekretessärenden.  
 
Gällande hemsjukvårdsärenden har man nu funnit gemensamma rutiner och former 
som förbättrat samarbetet mellan kommunens och landstingets sjuksköterskor. 
 
Många äldre blir demenssjuka, fler ju äldre man blir. Det påverkar även anhöriga i 
stor grad. De tycker att samverkan mellan berörd personal inom kommunen och 
landstinget fungerar bra, har många träffar och bra diskussioner.  
 
Dagverksamheten, Linnéagården, i kommunen är viktig inte minst för anhöriga. 
Det har blivit ökat motstånd på senare år att vilja åka dit. Man vill inte till daglig 
verksamhet. Samhället, intressen och krav har förändrats. Viktigt att man börjar 
informera och prata tidigt om daglig verksamhet, olika stöd som kan erbjudas, 
samt eventuell möjlighet att prova läkemedel.  
 
Diskussion: Daglig verksamhet ska kanske vara i en annan form? studiecirkel? 
individualiseras på annat sätt? aktiviteter? kontinuitet, bemötande, lokaler nära 
centrum?  Med mera. Mer av sång, musik och boule! 
 
En grupp av olika personalkategorier från kommunen och landstinget har haft ett 
antal träffar för att påbörja implementering av vårdprogrammet som antagits i 
länet, ”Demensresan”. Till hösten planeras att samla olika personal, exempelvis 
biståndshandläggare, hemtjänstpersonal med flera som är berörda på olika sätt för 
att fortsätta detta arbete.  
 
Läkemedelsförpackningarna som man får med Apodos-leveranserna fungerar bra, 
är enkelt och blir billigare för konsumenten. 
 
Landstinget har infört Hälsosamtal från 75 år enligt vissa kriterier. En geriatrisk 
riskprofil genomförs till exempel om man är ensamboende, ramlat senaste året,  
har >5 läkemedel, psykisk ohälsa, med mera. Man kan även sätta upp sig på lista 
för allmän kontroll och få bli kallad årligen. 
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§ 487  
 
 
Ledamöterna önskar att man kontinuerligt kommer från Hälsocentralen till  
KPR:s möte en gång/årligen och att det planeras in i årshjulet.  
______  
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§ 488 
 
Information av socialchefen om Ekonomi/Budget i äldreomsorgen 
 
Budgetberedning pågår och den 12/5 lämnar kommunstyrelsen ett förslag till 
kommunfullmäktige. Beslut tas av kommunfullmäktige i juni 2015. Enligt 
kostnad/brukare ser det jämförelsevis ekonomiskt bra ut. Man har en 
medelkostnad i jämförelse med andra kommuner. I kundnöjdhet är Högsby bland 
de tre bästa.  
 
Inom hemtjänsten anser brukare att det kommer många olika personer till deras 
hem. 22 – 25 olika personer från hemtjänsten har kommit under en månad januari 
– mars 2015. Numera kan man mäta kontinuiteten. Enhetschefen för hemtjänsten 
följer upp detta. Socialchefen uppmanar att man ringer till kommunen (enhetschef 
för respektive verksamhet, områdeschef eller socialchef) och samtalar när man har 
klagomål. 
 
Alla analoga trygghetslarm ska vara utbytta till digitala under detta år.    
 
Inför nästa års budget har man ökat budgeten avseende biståndshandläggning för 
uppföljning och bedömningar på äldreboendena.  
 
Kommunalt utjämningsbidrag stiger med stigande ålder.  
 
På fråga om hur många avvikelser som kommer in gällande kommunens 
sjuksköterskor och hemtjänst samt hur de hanteras föreslås bjuda in kommunens 
ansvariga sjuksköterska (MAS) till nästa möte.  
 
Budget för 2016 efterlyses. KPR är remissinstans och bör vara med tidigt i 
planeringen. Eventuellt ta upp frågan redan på novembermötet eller åtminstone 
februarimötet? Bra med synpunkter!  
 
Riksbyggen har informationsmöte för kommunfullmäktige den 4/5 2015. Fråga 
ska ställas om KPR och övriga medlemmar inom organisationerna kan bjudas in 
för information tidigare samma dag. I så fall ska KPR kallas till extramöte 
därefter.  
 _____
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§ 489 
 
Information av ordförande 
 
Enligt SU blir det ingen sponsring till Seniorveckan i år. Kommunstyrelsen har 
diskuterat att införa en sponsringspolicy. Ordförande fortsätter att driva frågan.  
KPR-medlemmarna beklagar att inte kommunen vill stödja dem. 
_____
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§ 490 
 
Information om ny/ombyggnation  
 
Punkten uteblir på grund av ändrade byggnadsplaner. 
 _____
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§ 491 
 
Föregående protokoll 
 
Ljudutrustning för hörselslingan i Tingssalen är justerad. Den är enklare att 
använda nu. Ny datakanon är beställd. Protokollet läggs till handlingarna. 
_____ 
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§ 492 
 
Adresslistan för ledamöterna  
 
Listan uppdateras med aktuella mobilnummer och E-postadresser. 
______  
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§ 493 
 
Uppdatering av KPR: s reglemente 
 
KPR: s ledamöter är nöjda med reglementet som det är. Reglementet fastställs och 
godkänns 2015-04-17.  
 
Kommunala rådens uppgift är godkänt av kommunledningsutskottet 2015-04-07.  
 
Diskutera mål och handlingsplan i de olika organisationerna/föreningarna till 
septembermötet. Vad är målet? Vart vill vi komma och hur gör vi? Rapporteras 
därefter till kommunstyrelsen. 
_____ 



Högsby kommun Protokoll 10 
Pensionärsrådet 2015-04-17  
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
§ 494 
 
Skrivelse angående gratis bussresor  
 
Ändrad skrivelse godkänns och skickas till socialutskottet, kommunstyrelsen samt 
till kommunfullmäktige för kännedom. Sekreteraren skickar den till 
Landstingsstyrelsen i Kalmar. 
_____ 
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§ 495 
 
Värdegrund för vård och omsorg inom kommunen 
 
Förslaget för Värdegrunden ändras från att gälla för enbart äldreomsorgen till att 
gälla för all vård och omsorg inom kommunen. Värdegrunden godkänns av KPR 
och ska skickas till socialutskottet.   
_____ 
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§ 496 

 
Övriga ärenden 
 
• Fråga: Vad ska man ha med sig när man ska vistas på korttidsboende en tid? 

Man upplever att man får informationen för sent. Önskemål att en checklista 
lämnas över tidigare. Biståndshandläggare är inbjuden till septembermötet för 
information.  

• Önskemål finns att även Högsby KPR har ekonomisk möjlighet att delta på 
länets presidiemöten.  
Vad är det för utbildning som KPR önskar? – diskutera detta i de olika 
föreningarna. Måste alltid arvode utgå, kanske inte att detta alltid ska 
förutsättas? Kanske räcker det att få lunch, kaffe och reseersättning? 

• Förslag att byta lokal till Mogården vid Novembermötet om där är något nytt 
att titta på.  

• Sekreteraren informerar att hon avgår med pension till sommaren. Ny 
sekreterare ska utses. 

_____ 
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§ 497 
 
Mötesdagar framöver 
 
Fredag 25 september, kl. 09.00 
Fredag 27 november, kl. 09.00 
Fredag 26 februari, 2016, kl. 09.00 
 
Lokal är bokad på Kvillgården till alla tillfällen 
_____ 


